
Rada Gminy Raszyn 
Radni - Sesja 

Protokół 45 

XLV Sesja w dniu 16 września 2021  
Obrady rozpoczęto 16 września 2021 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 23:54 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Aranowski 
2. Marek Bańburski 
3. Krzysztof Będkowski 
4. Andrzej Górecki 
5. Janusz Hoffman 
6. Grzegorz Janiszewski 
7. Henryka Koper 
8. Ireneusz Koper 
9. Ryszard Kowalczyk 
10. Elżbieta Kuczara 
11. Agata Kuran-Kalata 
12. Dariusz Marcinkowski 
13. Anna Matracka 
14. Rafał Olesiński 
15. Sławomir Ostrzyżek 
16. Tadeusz Pawlikowski 
17. Teresa Senderowska 
18. Beata Sulima-Markowska  
19. Ewa Surmacz 
20. Wiesław Szustak 
21. Andrzej Zawistowski 

1. Otwarcie XLV sesji Rady Gminy Raszyn. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XLIV sesji witając 
wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn poprosił radnych o potwierdzenie obecności 
w programie E-sesja a następnie stwierdził quorum. 

3. Wnioski do porządku obrad. 



Radna B. Sulima-Markowska złożyła wniosek o przesunięcie punktu 4 przed punkt "sprawy 
różne" tak aby sprawy poruszane w sprawozdaniu Wójta można było od razu omawiać w 
sprawach różnych. 

Radny J. Hoffman zgodnie z ustaleniami Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji 
złożył wniosek o zdjęcie punktu 6 z porządku obrad gdyż ten temat będzie kolejny raz 
omawiany na komisji. Następnie złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8 
i skierowanie do Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego. 

Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany w budżecie na 
rok 2021 oraz uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na 
lata 2021-2030 po punkcie 6 porządku obrad.  
 
Radny A. Górecki Poprosił o zdjęcie z porządku obrad punkt 9 z powodu braku materiałów 
dotyczących w/w punktu. 
 
Radny A. Zawistowski przed głosowaniem o zdjęciu punktu 6 z porządku obrad poprosił 
o opinię prawną odnośnie nadawania nazwy drodze wewnętrznej. Przewodniczący Rady 
powiedział, że opinia prawna będzie dostarczona na posiedzenie Komisji Planowania 
Przestrzennego i Inwentaryzacji.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o przesunięcie punktu 4 przed punktem "sprawy różne".  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (10) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 6. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak 
PRZECIW (2) 



Krzysztof Będkowski, Ryszard Kowalczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Elżbieta Kuczara, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 8 i skierowanie do Komisji Budżetu, Inwestycji i 
Mienia Komunalnego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany w budżecie na rok 
2021 po punkcie 5 porządku obrad. 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Beata Sulima-
Markowska , Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-2030 po punkcie 6 porządku obrad.  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punkt 9. 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (5) 
Jarosław Aranowski, Janusz Hoffman, Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Krzysztof Będkowski, Sławomir Ostrzyżek 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata 
Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 
4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

Wójt na wstępie podkreślił, że wszystkie działania przestawione w sprawozdaniu na 
poprzedniej sesji tydzień temu są kontynuowane. Dodał, że w tym tygodniu podpisano 
umowę z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego na dofinansowanie urządzenia skweru 
im. Witolda Pileckiego. Wspomniał, że na terenie Gminy Raszyn odbyły się wydarzenia 
społeczno kulturalne.  
 
5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn. 



Radna E. Kuczara przedstawiła projekt uchwały przybliżając postać Mirosława 
Lewandowskiego jako człowieka zasłużonego dla Gminy Raszyn. Dodała, że upamiętnienie 
otrzymało pozytywną rekomendację Komisji Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego w 
dniu 15 września 2020 roku. Poinformowała, że na sesję dostali zaproszenie dwaj najbliżsi 
współpracownicy Mirosława Lewandowskiego: Tadeusz Szumowski, Witold Sielewicz. Jednak 
nie mogli przybyć na sesję. Są to osoby, które razem z Mirosławem Lewandowskim tworzyli  
Komitet Obywatelski „Solidarność” Gminy Raszyn. Zgłosiła autopoprawki pisarskie. 

 Radny J. Aranowski powiedział, że ma zastrzeżenia co do działalności Mirosława 
Lewandowskiego. Następnie zaznaczył, że w programie eSesja brakuje uzasadnienia do 
projektu uchwały. W dalszej kolejności zapytał czy zwrócono się do IPN-u o weryfikację 
informacji na temat Mirosława Lewandowskiego.  

Radna E. Kuczara odpowiedział, że zapytanie do IPN zostało wysłane. Dodała, że M. 
Lewandowski był uhonorowany przez Prezydenta RP co świadczy o tym, że informacje są 
sprawdzone.  

Pracownik biura radny wyjaśnił, że brak uzasadnienia w programie jest błędem technicznym.  

Wójt poinformował, że wystosowano zapytanie do IPN w sprawie M. Lewandowskiego i 
otrzymano odpowiedź, że nie ma żadnych negatywnych informacji. 

Radna E. Kuczara odczytała całe uzasadnienie do projektu uchwały, które wyświetlono na 
ekranie. 

Radny A. Górecki złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu 
uchwały.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna 
Matracka, Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (4) 
Jarosław Aranowski, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Będkowski 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
 

Radna T. Senderowska zapytała o treść na projekcie tablicy gdzie jest wskazany rok 2020.  



Radna E. Kuczara wyjaśniła, że prace nad upamiętnieniem M. Lewandowskiego rozpoczęły 
już 2020 roku a pandemia uniemożliwiła dokonania upamiętnienia w poprzednim roku. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na umieszczenie tablicy pamiątkowej na nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Raszyn z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Jarosław Aranowski, Ryszard Kowalczyk, Ewa Surmacz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Anna Matracka, Tadeusz Pawlikowski, Wiesław Szustak 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bańburski 
Uchwała nr XLV/389/2021 

6. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie na rok 2021 

 
Skarbnik Lilianna Kłos na wstępie zgłosiła autopoprawkę w podstawie prawnej a następnie 
szczegółowo przedstawiła projekt uchwały.  
 
Radny A. Górecki poruszył temat projektów wodno-kanalizacyjnych. Zauważył, że jest wiele 
projektów wykonanych, które utraciły ważność pozwolenia na budowę. Zapytał czy w tym 
roku jest planowane przekazanie projektów do przetargów.  

Wójt odpowiedział, że żaden z wykonanych projektów nie utraci pozwolenia na budowę. 
Odpowiednie działania zostały poczynione po to aby nie utracić tych pozwoleń. Wójt 
wyjaśnił, że zawsze trzeba mieć pulę projektów, które można wdrożyć kiedy pojawi się 
odpowiednie dofinansowanie.  

Radny A. Zawistowski zapytał o środki wydatkowane na działania promujące szczepienia. 

Skarbnik odpowiedziała, Gmina Raszyn otrzymała na promocję szczepień 10 000 zł i zostały 
one wydane na stoisko na pikniku w Ładach, opracowanie i drukowanie ulotki promującej 
szczepienia, dowóz osób do punktów szczepień, prowadzenie rejestru punktu 
informacyjnego.  

Zastępca Wójta dodał, że Gmina Raszyn ma bardzo dobre wyniki w szczepieniach. 

Radna T. Senderowska poprosiła o przypomnienie jak będzie wyglądało odwodnienie ul. 
Dworkowej i jakie środki są na ten cel przewidziane. 



Wójt wyjaśnił, że w celu wykonania odwodnienia zgodnie ze sztuką budowlaną należy 
wykonać kanał odwadniający razem z wpustami w ul. Dworkowej i ul. Opaczewskiej i 
kanałem odprowadzić wodę do kanału Opaczewskiego. Jest to możliwe w chwili budowy obu 
ulic. W sytuacjach nagłych gmina może wysłać samochód w celu doraźnego odpompowania 
wody opadowej. Radna T. Senderowska zapytała kiedy będzie wykonywana ul. Dworkowa i 
Opaczewska. Wójt powiedział, że będzie to możliwe jak obie ulice zostaną umieszczone w 
budżecie i gmina otrzyma dofinansowanie, o które starała się już dwukrotnie jednak 
bezskutecznie.  

Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany w budżecie na rok 2021 z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata 
NIEOBECNI (1) 
Beata Sulima-Markowska  
Uchwała nr XLV/390/2021 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 
2021-2030. 

Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań w kwestii zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej. 

Radna H. Koper zapytała o zwiększenie kwoty na sprzątanie terenu Gminy. 

Skarbnik odpowiedziała, że mimo odbierania odpadów od mieszkańców na utrzymanie 
czystości przeznaczane są znaczące kwoty. Są to środki na utrzymanie czystości przystanków, 
dzikich wysypisk śmieci i wywóz  odpadów z kontenerów ustawionych na terenie gminy.  

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-
2030.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 



Ewa Surmacz, Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska, Andrzej Zawistowski 
NIEOBECNI (1) 
Beata Sulima-Markowska  
Uchwała nr XLV/391/2021 

8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. (punkt 
zdjęto z porządku obrad) 
 

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. 
 
Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały informując, iż wnioskodawca zaproponował 
nadanie nazwy drodze położonej w miejscowości Podolszyn Nowy, zlokalizowanej na 
działkach: nr 114/2 i nr 117/2 z obrębu Podolszyn Nowy, nazwę: Topazowa,  Srebrna,  
Brylantowa. Dodał, że wskazane działki drogowe stanowią własność Gminy Raszyn.  
 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 
poinformował, że Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Radny A. Zawistowski zapytał kto jest wnioskodawcą nadania nazwy. 
 
Zastępca Wójta odpowiedział, że wnioskodawcami są mieszkańcy mieszkający przy 
przedmiotowej drodze. 
  
Radny A. Zawistowski wskazał, że nie można podjąć uchwały gdyż o nadanie nazwy może 
wnioskować tylko właściciel drogi. 
 
Wójt zaznaczył, że projekt jest przygotowany przez Wójta Gminy Raszyn na wniosek 
mieszkańców.  
 
Radny J. Aranowski zapytał jaki status ma przedmiotowa droga. 
 
Wójt wyjaśnił, że jest to droga gminna na podstawie ustawy o drogach publicznych. 
Zaznaczył, że ważne jest aby mieszkańcy mieli możliwość nadania numeru porządkowego 
swojej posesji, co jest możliwe po nadaniu nazwy ulicy.  
 
Radny A. Zawistowski przytoczył artykuł ustawy na dowód, że jest to droga prywatna a nie 
gminna. Do zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych potrzebna jest uchwała Rady Gminy. 
 
Radna B. Sulima-Markowska zaproponowała nadanie nazwy ul. Topazowa. 
 
Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Janusz Hoffman 
poinformował, iż komisja rekomendowała nazwę ul. Srebrna.  
 
Radny M. Bańburski powiedział, że jest za nazwą ul. Srebrna.  



 
Radny S. Ostrzyżek zaznaczył, że ważną kwestią jest ustalenie statusu drogi. 
 
Radny J. Aranowski złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , 
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek o nadanie nazwy - ul. Srebrna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak 
PRZECIW (2) 
Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
 
Wniosek radnej B. Sulimy-Markowskiej stał się bezprzedmiotowy z uwagi na przegłosowanie 
propozycji komisji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - ul. Srebrna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Beata Sulima-Markowska  
Uchwała nr XLV/392/2021 
 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na rzecz Gminy Raszyn 
nieruchomości położonej w miejscowości Falenty Nowe. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
11. Przyjęcie protokołu pokontrolnego z kontroli w GOPS. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
 
12. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 
oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Elwira Rogowska zreferowała projekt 
uchwały. Na wstępie powiedział, że Rada podjęła uchwałę określając wzory wniosków jednak 
wymagają one doprecyzowania i uszczegółowienia. Następnie zgłosiła autopoprawkę 
poprzez wykreślenie słowa w nawiasie „pełnych”.  
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 
wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego z autopoprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr XLV/393/2021 

13. Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku energetycznego. 
 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Elwira Rogowska wyjaśniła, że uchwała 
jest podyktowana zmianą ustawy. Na koniec poprosiła o autopoprawkę w podstawie 
prawnej w postaci podania aktualnego dziennika urzędowego. 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku energetycznego z 
autopoprawką.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 



Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta 
Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nr XLV/394/2021 

14. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVIII/333/2021 w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na 2021 rok. (punkt zdjęto z porządku 
obrad). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ryszard Kowalczyk poinformował, że podczas Komisji 12 
sierpnia padł wniosek jednego z członków komisji o zmianę planu pracy komisji. Chodzi o 
zamianę kontroli w Świetlicy Środowiskowej w Rybiu na kontrolę w Ogniska Wychowawczym 
w Jaworowej. Propozycja zmiany była podyktowana faktem, iż świetlica była kontrolowana w 
2018 roku a Komisja Rewizyjna nie kontrolowała Ogniska Wychowawczego. W związku z tym 
zwrócił się do Rady o przyjęcie zmiany planu pracy Komisji rewizyjnej na 2021 rok.  

Radna T. Senderowska powiedziała, że jako członek komisji rewizyjnej głosowała przeciw 
zmianie planu pracy ponieważ nie widzi do tego merytorycznych podstaw. Uważa, że 
świetlica powinna zostać skontrolowana gdyż takie informacje płyną od mieszkańców. 

Radny A. Zawistowski zauważył, że w argumentacji proponowanej zmiany brakuje logiki gdyż 
komisja kontrolowała w zeszłym roku CKR i w tym roku ponownie będzie przeprowadzana 
kontrola. Dodatkowo wskazał, że Rada Gminy zajmowała się skargami dotyczącymi świetlicy 
a skarg na ognisko wychowawcze nie było. Następnie zarzucił dwóm członkom i 
Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej nie przeprowadzenie żadnej kontroli. Wyraził zdanie, 
że można przeprowadzić obie kontrole.  

Odbyła się dyskusja na temat zasadności zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

Radny A. Zawistowski zaznaczył, że zgodnie ze statutem Gminy Raszyn Rada jest 
upoważniona do rozszerzenia zakresu planu pracy a nie do zmiany planu pracy Komisji 
Rewizyjnej. Poprosił o opinię radcę prawnego czy podjęta uchwała w przedmiotowej sprawie 
będzie ważna. 

Radca prawny Hanna Karpińska-Karolak odpowiedziała, że uchwała będzie ważna gdyż skoro 
Rada jest władna zatwierdzić plan pracy Komisji Rewizyjnej więc może również go zmienić.  

Radny A. Zawistowski poprosił o zdjęcie z porządku obrad omawianego punktu do czasu 
otrzymania pogłębionej opinii prawnej.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie punktu 14 z porządku obrad do czasu otrzymania pisemnej opinii prawnej 
dotyczącej uprawnień Rady Gminy Raszyn do zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej, .  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 



ZA (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
PRZECIW (6) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Tadeusz Pawlikowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marek Bańburski, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Ewa Surmacz 
BRAK GŁOSU (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
Uchwała nie została podjęta. 

Radny J. Aranowski wyraziła wątpliwość co do tego czy zdjęcie przedmiotowego punktu z 
porządku obrad nie jest zmianą porządku obrad co wymagałoby bezwzględnej większości 
głosów. 

Radca prawny wyraziła zdanie, że w tym przypadku jest to sposób postąpienia z uchwałą 
gdyż odbyła się dyskusja w przedmiocie uchwały. 

15. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Raszyn. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji E. Surmacz przekazała rekomendację 
Komisji na temat skargi – uznanie skargi za bezzasadną.  

Radna T. Senderowska poprosiła o zreferowanie skargi.  

Radna E. Surmacz poinformowała, że wszystko jest zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 
Przewodniczący Rady dodał, że chodzi o skargę na temat odmowy wejścia radnym do 
budynku Centrum Medycznego.  

Radna T Senderowska odnosząc się do uzasadnienia zapytała do jakiej dokumentacji radni 
otrzymali dostęp. 

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o Centrum Medyczne to Urząd jest w posiadaniu 
wszystkich dokumentów z przeglądów technicznych i potwierdzających stan budynku.  

Radny A. Zawistowski przypomniał, że razem z radną B. Sulimą-Markowską wnioskowali o 
wstęp do budynku centrum Medycznego w celu sprawdzenie jego stanu technicznego. 
Jednak odmówiono im tego co spowodowało, że złożył skargę. Następnie zapytał radcę 
prawnego czy w oparciu o ustawę o samorządzie gminnym można odmówić radnemu 
wejścia do budynku.  

Radna T. Senderowska poprosiła o informację jakie dokumenty udostępniono radnemu. 

Radny A. Zawistowski powiedział, że zawnioskował o dokumenty ale otrzymał je już po 
fakcie. 



Wójt powiedział, że radny otrzymał pełną dokumentację. Dodał, że radny nie posiada 
uprawnień budowlanych ani rzeczoznawcy czyi takich, które pozwoliłby mu określić stan 
techniczny. 

Radny A. Zawistowski odczytał treść skargi. Zaznaczył, że do momentu złożenia skargi nie 
otrzymał żadnych dokumentów. Ponowił pytanie do radcy prawnego. 

Wójt wyraził zdanie, że skargą zajęła się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji więc nie ma 
potrzeby na sesji ponownie rozpatrywać skargi. 

Radca prawny przypomniała, że opinie prawne były prezentowane na etapie posiedzeń 
komisji. 

Radny R. Kowalczyk złożył wniosek formalny zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 

Przed przejście do glosowania Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie 
obecności na sesji. 

Radny A. Górecki zauważył brak odniesienia w uzasadnieniu do kwestii wizualnego stanu 
budynku. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dariusz Marcinkowski 

Radna B. Sulima-Markowska wyjaśniła, że wnioskowała o możliwość wejścia do budynku w 
celu wizualnej oceny stany technicznego budynku a nie o dokumenty.  

Radna E. Surmacz podkreśliła, że budynek jest w trakcie przekazywania co zaburzyłoby ocenę 
stanu budynku.  

Radny T. Pawlikowski złożył wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania.  

Padły zarzuty, że nie można głosować wniosku tej samej treści. 

Radca prawny zaznaczył, że jeśli po pierwszym głosowaniu umożliwiono dyskusję jest 
możliwe ponowne głosowanie takiego samego wniosku. Zależy to od oceny prowadzącego 
obrady.  



Wójt wyraził pogląd, że nie ma takiego pojęcia jak wizualna ocena stanu technicznego, bo 
mogła by być subiektywna.  

Przewodniczący Rady ogłosił pięciominutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności na sesji a 
następnie stwierdził quorum i wznowił obrady. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (10) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski 
 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały przed głosowaniem. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Raszyn - skarga 
bezzasadna.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (9) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Wiesław Szustak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Andrzej Zawistowski 
Uchwała nr XLV/395/2021 

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji E. Surmacz przekazała rekomendację 
Komisji na temat skargi - w zakresie skargi na Wójta Gminy Raszyn za bezzasadną, w zakresie 
skargi na Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej za bezzasadną, w zakresie skargi na Policję 



przekazać ją organowi właściwemu tj. Komendantowi Powiatowemu Policji w Pruszkowie 
gdyż Rada Gminy Raszyn nie jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący Rady przed głosowaniem odczytał projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Teresa Senderowska 
Uchwała nr XLV/396/2021 

17. Uchwała w sprawie zmiany statutu Gminy Raszyn. 

 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że propozycja zmiany w statucie podyktowana jest 
ułatwieniem pracy Biura Rady tak aby materiały na sesje były udostępniane radnym w 
programie do obsługi sesji i radnych a nie w formie papierowej. Dodatkowo w związku z 
uchwałą o nadanie nazwy Centrum Kultury Raszyn Jana Pawła II, trzeba ująć tę zmianę  
załączniku do statutu.  

Radny J. Aranowski wyraził swoje wątpliwości co do potrzeby wprowadzania zapisów, które 
są w aktach wyższego rzędu odnośnie prowadzenia sesji w trybie zdalnym. Dodatkowo 
zwrócił uwagę na brak w paragrafie 44 jednego słowa. Zauważył również kilka literówek. 
Zaznaczył, że nie ma potwierdzenia sprawdzenia projektu uchwały przez prawnika. 

Pracownik biura rady wyjaśnił, że wszystkie projekty uchwał z parafką radcy prawnego 
znajdują się w biurze rady a w programie eSesja zamieszczane są wersje edytowalne 
projektów. 

Radca Prawny Hanna Karpińska-Karolak wyjaśniła, że jest to błąd pisarski. Przewodniczący 
Rady uzupełnił to autopoprawką.  

Radny J. Aranowski powiedział, że ma wątpliwości do sformułowania „adres internetowy 
sesji”. Uważa, że nie jest on jednoznaczny. Zwrócił uwagę, że w porządku obrad jest 
wprowadzenie zmian w statucie a później będzie powoływana Komisja Statutowa, która 
może takie zmiany wprowadzić. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jest to podyktowane tym, że nie wiadomo czy Komisja 
Statutowa zostanie powołana i kiedy zmiany zostaną wprowadzone. 



Radny J. Aranowski powiedział, że nie podoba mu się sposób przyjmowania zmian. Uważa, że 
projekt uchwały powinien trafić do Komisji i tam zostać dopracowany.  

Radny A. Zawistowski złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do 
głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, 
Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, 
Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Sławomir Ostrzyżek 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Będkowski, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Jarosław Aranowski 
 
Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie zmiany statutu Gminy Raszyn z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał 
Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, 
Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (1) 
Ryszard Kowalczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska 
BRAK GŁOSU (1) 
Jarosław Aranowski 
Uchwała nr XLV/397/2021 

18. Uchwała w sprawie powołania Komisji Statutowej. 

 
 
Radny A. Zawistowski na wstępie przypomniał, że na początku kadencji była umowa o 
dostosowaniu statutu do obowiązujących przepisów a następnie powstanie Komisja  
Statutowa w celu opracowania nowego statutu.  



Radna B. Sulima-Markowska zgłosiła kandydaturę radnego A. Zawistowskiego jako członka 
Komisji Statutowej.  

Radna T. Senderowska powiedziała, że przerażają ją relacje pomiędzy radnymi gdzie jest brak 
szacunku i brak porozumienia. Jeśli chodzi o prace nad statutem wyraziła chęć pracy.    

Radny S. Ostrzyżek uważa, że obecna Rada Gminy nie będzie w stanie uchwalić nowego 
Statutu. Wprowadzone właśnie zmiany nie były konieczne i można było bez nich 
funkcjonować. Podkreślił, że jest przeciwny powoływaniu Komisji Statutowej. Uważa, że 
przed Radą jest obecnie wiele innej pracy.  

Radny A. Górecki wyraził opinię, że dobrze byłoby opracować nowy statut w Radzie gdzie jest 
głos opozycyjny i koalicyjny. Dzięki temu można opracować zrównoważony statut. Nawiązał 
do wypowiedzi p. radnej T. Senderowskiej, która podniosła temat braku możliwości 
wypowiadania się na sesji. Wspomniał również o braku wyczucia w prowadzeniu sesji 
przewodniczącego rady, który w jego ocenie nie wykorzystuje zapisu w statucie o możliwości 
wypowiadania się radnych w określonym czasie przez co wszyscy radni w wyniku zamknięcia 
dyskusji nie mogą  zabierać głosu w obradach sesji, co w ostateczności prowadzi do sytuacji 
konfliktowych. Zarzucił ograniczanie pracy radnym, poprzez brak zgody na członkostwo w 
komisjach  rady gminy. Powtórzył również pogląd o złej organizacji pracy rady przez 
Przewodniczącego co wynika również m.in z błędów w statucie.  Zgłosił kandydaturę radnego 
A. Zawistowskiego jako członka Komisji Statutowej. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do wypowiedzi radnego A. Góreckiego przypomniał, że w 
statucie są zapisy, które regulują pracę radnych na sesji jednak radny A. Górecki nie stosuje 
się do tych zapisów.  

Radny K. Będkowski zaznaczył, że widzi potrzebę stworzenia regulaminu pracy rady, który 
ułatwiłby pracę. Natomiast jest przeciwny powoływaniu Komisji Statutowej. 

Radny J. Aranowski złożył dwa wnioski o zakończenie dyskusji a następnie odrzucenie 
projektu uchwały w całości.  

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zakończenie dyskusji.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Andrzej Górecki, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Marek Bańburski, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski 
 
Głosowano w sprawie: 



Wniosek o odrzucenie projektu uchwały w całości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz 
PRZECIW (7) 
Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Elżbieta Kuczara, Rafał Olesiński, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Marek Bańburski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Wiesław 
Szustak 
Uchwała nie została podjęta. 

19. Uchwała w sprawie powołania komisji doraźnej ds. Młodzieżowej Rady Gminy Raszyn 
oraz Senioralnej Rady Gminy Raszyn. 

 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został przygotowany w oparciu  
opracowaną przez radnego J. Aranowskiego propozycje projektu uchwały o powołaniu 
Młodzieżowej Rady Gminy Raszyn oraz Senioralnej Rady Gminy Raszyn. Podkreślił, że projekt 
uchwały jest w biurze rady i nie zaginął oraz nie został zapomniany.  

Radny J. Aranowski przedstawił projekt uchwały informując, że chciałby aby młodzież 
i seniorzy mieli swój głos w samorządzie. Ustawa daje taką możliwość i należy umożliwić tym 
grupom społecznym organizować się i mieć głos doradczy w swoich sprawach. Zadeklarował 
swój udział w tej komisji. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że jest sceptycznie nastawiony do Młodzieżowej Rady Gminy. 
Uważa, że obecna Rada Gminy daje zły przykład samorządności a przedstawiciele młodzieży 
uczestnicząc w sesjach będą obserwować nas i zobaczą głownie to jak radni się spierają. 
Następnie wskazał błąd pisarski w tytule uchwały i w paragrafie 4 gdzie jest zdublowany 
zapis. 

Ustalano ostateczne treści zapisów w ramach autopoprawek.  

Radny A. Zawistowski zgłosił kandydaturę radnego S. Ostrzyżka. 

Radny K. Będkowski wyraził poparcie dla powstania Młodzieżowej Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady zgłosił kandydaturę radnej Anny Matackiej, radnego Krzysztofa 
Będkowskiego i Elżbietę Kuczarę jako Przewodniczącą Komisji. 

Radny A. Zawistowski zaproponował kandydaturę radnego Jarosława Aranowskiego. 

Radny A. Górecki zwrócił uwagę na słowo „senioralna” czy jest odpowiednie. 



Słowo „senioralna” zastąpiono słowem „seniorów” w ramach autopoprawki.  

Radna E. Kuczara wyraziła aprobatę dla pomysłu utworzenia obu rad. 

Radna E. Surmacz zaproponowała kandydaturę radnego M. Bańburskiego i radnego J. 
Hoffmana. 

Radny T. Pawlikowski zgłosił kandydaturę radnego J. Hoffmana. 

Radni T. Pawlikowski i J. Hoffman zgłosili Przewodniczącego Rady D. Marcinkowskiego. 

 

Przewodniczący Rady zapytał wszystkie osoby zgłoszone o wolę członkostwa w komisji. 

Wszyscy zgłoszeni wyrazili zgodę z wyjątkiem radnego M. Bańburskiego. 

Przewodniczący Rady po uzgodnieniu z radcą prawnym poinformował, że podda pod 
głosowanie blokiem wszystkie zgłoszone  kandydatury  i jako Przewodniczącą Komisji radną 
E. Kuczarą. 

Radny S. Ostrzyżek wyraził wątpliwości czy to Rada ma wybrać przewodniczącego Komisji czy 
komisja sama z pośród powołanych członków wybierze swojego przewodniczacego.  

Przewodniczący Rady zaznaczył żeby się trzymać zasad przyjętych na początku kadencji. 

Radca prawny wyraziła zdanie, że Rada powinna wybrać przewodniczącego Komisji ponieważ 
tak stanowi statut. 

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że na Przewodniczącego Komisji widziałby radnego J. 
Aranowskiego lub radnego K. Będkowskiego z racji, ze obaj radni już wcześniej pilotowali 
projekt powołania takie komisji 

Radny J. Aranowski nie wyraził chęci przewodniczenia tej Komisji z uwagi na inne obowiązki 
w Radzie.  

Radny K. Będkowski także nie wyraził woli bycia Przewodniczącym Komisji i zaznaczył, że 
wnioskodawca pomysłu powinien być Przewodniczącym czyli radny J. Aranowski. 

Radna T. Senderowska poparła kandydaturę E. Kuczary na Przewodniczącą Komisji.  

Radny A. Zawistowski także poparł kandydaturę radnej E. Kuczary a następnie zaznaczył, że 
liczba członków powinna być ograniczona do 5 osób. 

Radny W. Szustak podkreślił, właściwość kandydatury radnej E. Kuczary. 

Odbyła się dyskusja pomiędzy radnym S. Ostrzyżkiem i radnym W. Szustakiem w 
konsekwencji, której radny S. Ostrzyżek wycofał swoją zgodę na bycie członkiem komisji. 



Przewodniczący Rady ponownie, dla uporządkowania, zapytał wszystkie zgłoszone osoby czy 
wyrażają zgodę. Radna E. Kuczara zgłosiła kandydaturę radnej T. Senderowskiej. Wszyscy 
kandydaci wyrazili zgodę. 

Radny A. Zawistowski wskazał, że prawidłowa nazwa zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym to „gminna rada seniorów”. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała o powołaniu komisji doraźnej w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 
Raszyn oraz Gminnej Rady Seniorów w składzie: Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, 
Janusz Hoffman, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Teresa Senderowska, Elżbieta 
Kuczara-Przewodnicząca Komisji wraz z autopoprawkami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Teresa Senderowska, Beata Sulima-
Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Henryka Koper, Ryszard Kowalczyk, Agata Kuran-Kalata, Tadeusz Pawlikowski 
Uchwała nr XLV/398/2021 

Radna B. Sulima-Markowska głosowania ustnie. 

20. Uchwała w sprawie ustalenia liczby mieszkańców Gminy Raszyn uprawnionych do 
zabrania głosu w debacie nad raportem o stanie Gminy Raszyn. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały jest odpowiedzią na dużą liczbę 
zgłoszeń mieszkańców chętnych do zabrania głosu podczas debaty nad raportem o stanie 
gminy. Zaproponował aby tę liczbę zwiększyć do 30 osób. 

Radny S. Ostrzyżek wyraził zdanie, że obecna forma dopuszczania mieszkańców do debaty 
jest odpowiednia, bardzie elastyczna, a jeśli jest pomysł żeby zwiększyć liczbę to nie 
wiadomo do ilu, bo za rok okaże się, że 30 to za mało bo chętnych jest więcej. 

Radny M. Bańburski zaznaczył, że jeżeli liczba będzie ustalona to w przypadku kiedy zgłosi się 
jedna osoba więcej to będzie nie właściwe nie dopuścić je do debaty. Uważa również, że nie 
powinno być zgłoszeń grupowych.  

Radny A. Górecki powiedział, że praktycznie radni wiedzą skąd wziął się problem i że  wynika 
on z tego, że do tej pory w debacie brali udział pracownicy urzędu oraz zaprzyjaźnieni 
mieszkańcy. Zapytał radcy prawnego czy może być ta liczba określona jako „do” na przykład 
100 osób. 

Radca prawny wyraziła zdanie, że musi to być konkretna liczba. 



Radny A. Górecki zaproponował liczbę 60. 

Radny A. Zawistowski, stwierdził, że liczba 30 jest odpowiednią liczbą, która sprawdziła się w 
ostatniej debacie. 

Radny J. Aranowski powiedział żeby nie ograniczać tej liczby i każdy kto spełnia wymogi 
ustawy będzie mógł zabrać głos. 

Głosowano w sprawie: 
Uchwała w sprawie ustalenia liczby mieszkańców Gminy Raszyn uprawnionych do zabrania 
głosu w debacie nad raportem o stanie Gminy Raszyn - liczba 30.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, 
Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir 
Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa 
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski 
PRZECIW (3) 
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Ireneusz Koper 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Będkowski 
BRAK GŁOSU (1) 
Ryszard Kowalczyk 
Uchwała nr XLV/399/2021 

21. Informacja likwidatora Spółki Wodnej Raszyn o sytuacji prawnej, planowanych 
działaniach i aktualnym stanie melioracji na terenie Gminy Raszyn – dyskusja. 
 
Jacek Wiśniewski likwidator Spółki Wodnej powołany przez Starostę Powiatu 
Pruszkowskiego, przedstawił stan spółki. Na wstępie poinformował, że spółka oraz zarząd 
komisaryczny od dwóch lat nie wykonali żadnych działań co spowodowało powołanie 
likwidatora. Zaznaczył, że w 6 września 2021 r. odbyło się walne zebranie, w którym 
uczestniczyło 16 delegatów. Na zebraniu została przegłosowana wysokość składki oraz 
uchwała o wyjściu spółki ze Związku Spółek Wodnych w Piasecznie. Teraz przez 6 miesięcy 
likwidator będzie czekał na zgłoszenie wierzycieli spółki potem zostanie przygotowany plan 
działań co do spłaty wszystkich należności i sprawdzenia co się dzieje z majątkiem spółki a na 
koniec zostanie przygotowane sprawozdanie dla Starosty, który ostatecznie rozwiąże spółkę. 
Likwidator ma obecnie zadanie utrzymywać w działalności spółkę. W tym celu dokonał 
przeglądu rowów melioracyjnych, które są w bardzo złym stanie. W dalszej kolejności 
szczegółowo przedstawił stan rowów. 

Przewodniczący Rady poprosił likwidatora o składanie sprawozdania Radzie Gminy Raszyn co 
kwartał lub w miarę potrzeby.  

Likwidator wskazał, że jest zobowiązany składać sprawozdanie do Starosty więc będzie je 
również składał do wiadomości Rady Gminy Raszyn. 



Radny J. Aranowski zapytał czy udało się likwidatorowi odzyskać laptopa z 
oprogramowaniem i z bazą danych o członkach spółki po 2014 roku.  

Likwidator odpowiedział, że nie, ale jest w posiadaniu danych z 2014 roku. 

Radny J. Aranowski dopytywał o windykacje z ZUS-u. Likwidator poinformował, że ZUS nie 
ściągał żadnych należności  za wyjątkiem składek za lata 2017-2018. 

Przewodniczący Rady zapytał czy rola likwidatora kiedyś dobiegnie końca i spółka zacznie 
normalnie funkcjonować z korzyścią dla mieszkańców Gminy Raszyn. Dodatkowo zadał 
pytanie o to czy likwidator może prowadzić bieżącą działalność spółki tak aby rowy 
melioracyjne były zadbane i dopilnowane były sprawy związane z nowymi budowanymi 
osiedlami pod kątem wykonywania – odtwarzania niszczonych podczas budowy drenaży. 

Likwidator podkreślił, że jego rola zakończy się z chwilą spłaty wszystkich wierzytelności. Jeśli 
chodzi o bieżącą działalność to bieżące sprawy związane z wydawaniem decyzji wodno 
prawne będą realizowane. 

Przewodniczący Rady zapytał czy likwidator spółki pobiera wynagrodzenie za swoją pracę. 

Likwidator odpowiedział, że robi to społecznie. 

Wójt zapytał o szacunkowe koszty likwidacji. 

Likwidator powiedział, że jedynym kosztem mógłby być koszt wynagrodzenia likwidatora, 
którego nie ma. 

Wójt wyraził swoje uwagi co do funkcjonowania likwidatora. Zaznaczył, że podstawową rolą 
likwidatora jest w pierwszej kolejności spłata dotychczasowych zobowiązań. 

Likwidator odpowiedział, że zgodnie z ustawą jest 6 miesięcy na oczekiwanie aż zgłoszą się  
wierzyciele. 

Radny J. Aranowski zapytał czy likwidator nie przejął spółki z dokumentacją. 

Likwidator powiedział, że nie ale obiecano mu, że otrzyma kopie dokumentacji od Związku 
Spółek Wodnych w Piasecznie.  

Radna T. Senderowska podziękowała likwidatorowi za profesjonalną pracę.  

Radny S. Ostrzyżek zapytał czy Spółka Wodna ma zobowiązania wobec Gminy Raszyn. 

Wójt odpowiedział, że nie ale sytuacją sporną była faktura, na którą Gmina Raszyn udzieliła 
dotacji celowej a która okazała się nie zapłacona a było na niej poświadczenie 
Przewodniczącego Spółki Wodnej Jacka Wiśniewskiego, że została opłacona. Odbyła się  
dalsza dyskusja. 

 
22. Sprawy różne. 



Radny A. Zawistowski poprosił aby razem z materiałami na sesję w programie eSesja była 
również zamieszczana opinia prawna. Następnie nawiązując do upamiętnienia Mirosława 
Lewandowskiego  odczytał opinię Instytutu Pamięci Narodowej, z której wynika, że M. 
Lewandowski wspierał działania opozycyjne. Na koniec poprosił o rozpatrzenie jego skargi na 
Wójta datowaną na 24 maja a nie na 25 maja tak jak to zrobiono na tej sesji. 

Radna B. Sulima-Markowska poruszyła na prośbę mieszkańców, temat ul. Szlacheckiej i 
poprosiła o bieżącą naprawę przepustu pod mostkiem na tej ulicy. W dalszej kolejności 
poprosiła sołtysów o zamieszczanie ogłoszeń o zebraniu sołeckim wcześniej niż 7 dni przed.  

Wójt odpowiedział, że jak woda opadnie to przepust zostanie oczyszczony. Dodatkowo 
poinformował, że ul. Szlachecka jest w obecnie projektowana a projekt ma również 
obejmować przebudowę przepustu na Raszynce. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytał o porozumienia z deweloperami, którzy budują osiedla 
w Dawidach Bankowych w sprawie remontu dróg. 

Wójt wyjaśnił, że jedno porozumienie jest już podpisane a drugie jest w fazie podpisywania.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na niebezpieczne dojście do szkoły w Ładach gdzie 
brakuje chodnika od ul. Szlacheckiej do szkoły. Radny T. Pawlikowski zaznaczył, że ta sprawa 
była przez niego poruszana wielokrotnie. Problem stanowi właściciel działki, na której 
miałoby być poszerzenie gdyż nie chce jej przekazać. 

Radna T. Senderowska poinformowała, że kontaktowała się z nią mieszkanka, która 
przekazała informację, że jeden z członków Komisji Rewizyjnej dzwonił do siostry mieszkanki 
w stosunku, do której jest prowadzone postępowanie w zakresie wymiaru podatku od 
nieruchomości, z pytaniem o majątek tejże siostry.  Radna wyraziła zdanie, że jest to 
przekroczenie uprawnień. W dalszej kolejności poprosiła aby Wójt podczas swojego 
sprawozdania na sesji zawsze informował o sytuacji Centrum Medycznego. Na koniec 
wypowiedziała się w kwestii udostępnienia informacji publicznej i poprosiła o 
transparentność w relacjach pomiędzy Wójtem a radnymi.  

Radna E. Surmacz w odpowiedzi do radnego A. Zawistowskiego wskazała, że skarga wpłynęła 
do Urzędu Gminy 25 maja więc wszystko się zgadza. 

Radny M. Bańburski podniósł temat niebezpiecznych sytuacji drogowych na ul. 
Poniatowskiego. Zasugerował zreorganizowanie spowolnień ruchu. Podkreślił, że sąsiadujący 
skwer Witolda Pileckiego jest zaniedbany. 

Wójt poprosił o wniosek o zlokalizowanie spowalniaczy. Jeśli chodzi o skwer to będzie on 
przebudowany ze środków z dofinansowania.  

Radna H. Koper poprosiła o udzielenie odpowiedzi na jej pismo w sprawie parkingu przy 
Orliku. 

Wójt zapewnił, że odpowiedź zostanie udzielona.  



Radna H. Koper poruszyła temat zalewanego dojazdu do posesji na ul. Godebskiego na 
wysokości numerów 22 A, B, C, D. Zapytała czy droga dojazdowa do tych posesji jest 
własnością prywatną czy gminną. 

Wójt odpowiedział, że nie ma pewności ale prawdopodobnie w części jest to teren gminny.  

Radna H. Koper zapytała jakie działania zostały poczynione aby w szkołach podstawowych  
zrobić kuchnię. 

Wójt powiedział, że będzie ogłoszony przetarg na budowę kuchni w szkole podstawowej w 
Raszynie. 

 23. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

Nie było komunikatów Przewodniczącego Rady.  

 
 
 
 
 
24. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrad. 

 
 

  

Przewodniczący 
Rada Gminy Raszyn 
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